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   Protokół Nr III/14 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 15 grudnia 2014 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 

 
 

III Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 15 grudnia 2014 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto                     

o godz. 1700  a zakończono o godz. 1900.  

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia III Sesji. Serdecznie 

powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych,  co stanowi 

quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje                

i uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad III Sesji Rady Miejskiej w Iławie 
 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku 

chciałby ktoś zabrać głos. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński wniósł o wprowadzenie do porządku sesji uchwały               

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/491/14 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 26 marca 2014 

r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na pokrycie w 2014 roku kosztów 

dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, 

uczęszczających do niepublicznych przedszkoli działających na terenie Gminy Iława. 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku obrad III Sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/491/14 Rady Miejskiej w Iławie              

z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na pokrycie              

w 2014 roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy 

Miejskiej Iława, uczęszczających do niepublicznych przedszkoli działających na terenie 

Gminy Iława został przyjęty pozytywnie jednogłośnie  

Poddany pod głosowanie porządek obrad III sesji z wprowadzoną do niego zmianą został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie w następującym brzmieniu: 
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1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Informacja dotycząca wyznaczenia podmiotów w których wykonywana jest kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna  

4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2014-2029 

2) zmian w budżecie miasta na 2014 rok  

3) ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej  

4) ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej 

5) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Iławy 

6) wyznaczenia przedstawicieli  reprezentujących miasto Iława w Zgromadzeniu 

Związku Gmin „Jeziorak” 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej  Iława do 

stowarzyszenia pod nazwą „Warmińsko-Mazurska Regionalna Organizacja 

Turystyczna” 

8) wyznaczenia przedstawicieli w Stowarzyszeniu Gmin Euroregionu „Bałtyk” 

9) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/491/14 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 26 

marca 2014 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na pokrycie w 

2014 roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami 

Gminy Miejskiej Iława, uczęszczających do niepublicznych przedszkoli 

działających na terenie Gminy Iława 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

6. Interpelacje i zapytania radnych 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

8. Wnioski mieszkańców Iławy 

9. Komunikaty i oświadczenia 

10. Zamknięcie obrad III Sesji 

 

Ad. 3. Informacja dotycząca wyznaczenia podmiotów w których wykonywana jest kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna  

Powyższa informacja została przedłożona w formie pisemnej i przedstawiona przez 

Sekretarz Miasta Annę Empel  

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 
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Informacja dotycząca wyznaczenia podmiotów w których wykonywana jest kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady propozycja pozytywnego zaopiniowania 

informacji dotyczącej wyznaczenia podmiotów w których wykonywana jest kara ograniczenia 

wolności oraz praca społecznie użyteczna została przyjęta pozytywnie  jednogłośnie 

 

Ad. 4 . Podjęcie uchwał w sprawie 

a.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014-2029  

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska omówiła zmiany, które zawarte były w 

uzasadnieniu do uchwały : 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych - przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014-2029  

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata  

2014-2029 stanowi załącznik  nr 3  do protokołu 

 

 

b. zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska omówiła zmiany, które zawarte były w 

uzasadnieniu do uchwały : 
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 Uzasadnienie   
 do uchwały Rady Miejskiej w Iławie Nr   
   z dnia 15.12.2014 r   

 w sprawie zmian w budżecie miasta Iławy na 2014 rok  
    zł 

Dział  Rozdział Paragraf   Treść Zwiększenia  Zmniejszenia 
1 2 3 4 5 6 

saldo 254 890,00   
DOCHODY 2014 OGÓŁEM 

obroty 268 690,00 13 800,00 
saldo 254 890,00   

Dochody bieżące 
obroty 268 690,00 13 800,00 

700 70005 0470 wpływy z opłaty za zarząd, użytkowanie 9 700,00   

700 70005 0920 
pozostałe odsetki - gospodarka nieruchomościami 

(dzierżawy, wynajem) 
800,00   

700 70005 8510 wpływy z różnych rozliczeń 300,00   

700 70095 8510 wpływy z różnych rozliczeń 1 900,00   

754 75416 0690 wpływy z różnych opłat 100,00   

756 75615 0690 wpływy z różnych opłat 50,00   

758 75801 2920 Część oświatowa subwencji ogólnej  50 000,00   

758 75814 0920 pozostałe odsetki 3 500,00   

801 80101 0750 Szkoły - dochody z najmu i dzierżawy 1 800,00   

801 80104 0750 Przedszkola - dochody z najmu i dzierżawy   1 800,00 

801 80104 0830 Przedszkola - wpływy z usług   12 000,00 

801 80104 2310 

Dotacja z gmin na pokrycie kosztów prowadzenia 

niepublicznych i publicznych przedszkoli z uwagi 

na uczęszczanie dzieci zamieszkujących na terenie  

tych innych gmin 

100 000,00   

801 80106 2310 

Dotacja z gmin na pokrycie kosztów prowadzenia 

niepublicznego punktów przedszkolnych z uwagi 

na uczęszczanie dzieci zamieszkujących na terenie  

innych gmin 

500,00   

801 80110 2707 

Środki z Programu Comenius na realizacje projektu 

Wielostronny Partnerski Projekt Szkół (zad. 

realizuje G Nr 1) 

16 740,00   

801 80148 0830 Opłaty za wyżywienie w stołówkach  33 600,00   

852 85212 2360/2 
dochody j.s.t. związane z realizacją zadań 
zleconych 

1 500,00   

852 85228 0830 wpywy z usług 1 100,00   

900 90019 0690 
Dochody z tytułu opłat za korzystanie ze 

środowiska 
1 300,00   

900 90095 2440 
dotacja na pojazdy wycofane z eksploatacji do 

stacji demontażu 
32 000,00   

926 92605 0830 ICST i R - wpływy z organizacji imprezy 13 800,00   

saldo 0,00   
Dochody majątkowe 

obroty 0,00 0,00 
saldo -42 485,00   

WYDATKI 2014 OGÓŁEM 
obroty 477 073,00 519 558,00 
saldo -52 341,00   

Wydatki Bieżące 
obroty 266 741,00 319 082,00 

600 60016 4300/20 
dokumentacje związane z remontem dróg i 

organizacją ruchu 
4 000,00   

801 80101 4010 SP- wynagrodzenia  20 000,00   

801 80101 4040 SP - dodatkowe wynagrodzenie roczne   19 000,00 

801 80101 4110 SP- składki na ubezpieczenia społeczne 50 000,00   
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801 80101 4120 SP - składki na Fundusz Pracy    15 000,00 

801 80101 4210 SP - zakup materiałów i wyposażenia w szkołach 22 970,00   

801 80101 4240 
SP - zakup pomocy naukowych, dydaktycznych i 

książek 
27 030,00   

801 80101 4440 SP- naliczenie funduszu socjalnego   20 000,00 

801 80104 2310 

Dotacja dla Gminy Iława za uczęszczanie dzieci z 

Iławy do przedszkola  niepublicznego na terenie tej 

Gminy 

5 875,00   

801 80104 4010 Przedszkola wynagrodzenia osobowe 5 000,00   

801 80104 4040 Przedszkola - dodatkowe wynagrodzenie roczne   27 300,00 

801 80104 4110 Przedszkola  składki na ubezpieczenia społeczne   50 000,00 

801 80104 4120 Przedszkola - składki na Fundusz Pracy   10 000,00 

801 80104 4220 Przedszkola - wyżywienie, eksploatacja   12 000,00 

801 80104 4260 P - zakup energii   10 332,00 

801 80104 4440 Przedszkola - ZFŚS   25 000,00 

801 80110 4010 Gimnazja - wynagrodzenia osobowe pracowników 20 000,00   

801 80110 4040 Gimnazja - dodatkowe wynagrodzenie roczne   24 150,00 

801 80110 4440 Gimnazja - ZFŚS   20 000,00 

801 80114 4110 MZOSiP - składki na ubezpieczenie społeczne 5 000,00   

801 80114 4210 MZOSiP - zakup materiałów i wyposażenia  476,00   

801 80148 4220 Stołowki - wyżywienie 33 600,00   

851 85154 4220 MOPS - środki żywności 2 000,00   

852 85203 4010/5 MOPS-wynagrodzenia ośrodek wsparcia DDPS 14 000,00   

852 85214 3110/31 
MOPS wypłata zasiłków celowych własnych 

(wkład własny 20%) 
  22 000,00 

852 85228 4010 MOPS - usługi specjalistyczne - wynagrodzenia 6 000,00   

854 85401 4010 Świetlice-wynagrodzenia   40 000,00 

854 85401 4040 Świetlice - dodatkowe wynagrodzenie roczne   14 300,00 

900 90003 4210/15  Oczyszczanie miast- pozostałe zakupy 5 000,00   

900 90095 4210/15 zakupy pozostałe 11 368,00   

900 90095 4300/15 usługi pozostałe 622,00   

900 90095 4300/172 utrzymanie składu materiałów rozbiórkowych 10 000,00   

926 92601 4010 ICST i R - wynagrodzenia osobowe    10 000,00 

926 92601 4260 ICST i R- zużycie energii 10 000,00   

926 92605 4210 ICSTiR - zakupy na organizację imprez 5 000,00   

926 92605 4300 ICSTiR - koszty organizacji imprezy  8 800,00   

saldo 9 856,00   
Wydatki majątkowe 

obroty 210 332,00 200 476,00 
saldo 9 856,00   

1. wydatki inwestycyjne 
obroty 210 332,00 200 476,00 

600 60016 6050/14 Budowa ulicy Dobrawy i Mieszka I 200 000,00   

600 60016 6050/197 Budowa ulicy Lipowej   100 000,00 

600 60016 6050/200 Budowa ulicy Warsztatowej   100 000,00 

801 80104 6060 zakup urządzeń na wyposażenia 10 332,00   

801 80114 6060 zakup urządzeń na wyposażenia   476,00 

, 0,00   
2.  wniesienie udziałów do spółek 

obroty 0,00 0,00 
saldo 0,00   3. dotacje na zadania 

inwestycyjne obroty 0,00 0,00 

      Deficyt ( -), Nadwyżka ( +) 297 375,00 
      

 Dochody bieżące 254 890,00 
    Wydatki Bieżące -52 341,00 
   Wynik: deficyt (-), nadwyżka (+) 307 231,00 
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    Dochody majątkowe 0,00 
    Wydatki majątkowe 9 856,00 
   Wynik: deficyt (-), nadwyżka (+) -9 856,00 
   Deficyt ( -), Nadwyżka ( +) 297 375,00 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła 

uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

 stanowi załącznik nr 4  do protokołu 

 

c) ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański „Rada gminy kontroluje działalność 

burmistrza, gminnych jednostek organizacyjnych oraz jednostek pomocniczych gminy; w tym 

celu powołuje komisje rewizyjną. W skład komisji wchodzą radni, w tym przedstawiciele 

wszystkich klubów radnych z wyjątkiem radnych pełniących funkcje przewodniczącego 

i wiceprzewodniczących rady. Komisja składa się z przewodniczącego, 

wiceprzewodniczącego oraz 3 członków. Wyboru członków komisji dokonuje Rada na sesji 

zwykłą większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady. 

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został wybrany na I Sesji Pan Jerzy Sochacki 

Proponuje zgłaszanie kandydatur na członków Komisji Rewizyjnej. Zgłaszany kandydat musi 

wyrazić zgodę na kandydowanie.” 

Radna Anna Zakrzewska zgłosiła kandydaturę Ewy Jackowskiej 

Radna Ewa Jackowska wyraziła zgodę na swoją kandydaturę do pracy w Komisji 

Rewizyjnej 

Radny Jerzy Burdyński zaproponował kandydaturę Jerzego Płuciennika  

Radny Jerzy Płuciennik wyraził zgodę na swoją kandydaturę do pracy w Komisji 

Rewizyjnej 

Radna Janina Okołowska zaproponowała kandydaturę Grzegorza Przytuły  

Radny Grzegorz Przytuła wyraził zgodę na swoją kandydaturę do pracy w Komisji 

Rewizyjnej  

Radna Elżbieta Prasek zaproponowała kandydaturę Ryszarda Kabata 

Radny Ryszard Kabat nie wyraził zgody na swoją kandydaturę do pracy w Komisji 

Rewizyjnej 

Radna Anna Zakrzewska  zaproponowała kandydaturę Anety Rychlik 

Radna Aneta Rychlik nie wyraziła zgody na swoją kandydaturę do pracy w Komisji 
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Rewizyjnej 

Radna Ewa Jackowska zaproponowała kandydaturę Roberta Kowalewskiego  

Radny Robert Kowalewski wyraził zgodę na swoją kandydaturę do pracy w Komisji 

Rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  zapytał czy są inne kandydatury; wobec ich 

braku zaproponował zamknięcie listy kandydatur. 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek aby zamknąć listę kandydatur na członków 

Komisji Rewizyjnej został przyjęty pozytywnie jednogłośnie  

 

Następnie przeprowadzono głosowanie nad poszczególnymi kandydaturami: 

Poddana pod  głosowanie jawne kandydatura Ewy Jackowskiej na członka Komisji 

Rewizyjnej został przyjęty pozytywnie jednogłośnie  

 

Poddana pod  głosowanie jawne kandydatura Jerzego Płuciennika na członka Komisji 

Rewizyjnej został przyjęty pozytywnie jednogłośnie 

 

Poddana pod  głosowanie jawne kandydatura Grzegorza Przytuły na członka Komisji 

Rewizyjnej został przyjęty pozytywnie jednogłośnie 

 

Poddana pod  głosowanie jawne kandydatura Roberta Kowalewskiego na członka 

Komisji Rewizyjnej został przyjęty pozytywnie jednogłośnie 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański   stwierdził, że wobec następującego wyniku 

głosowania do składu Komisji Rewizyjnej wybrani zostali: Ewa Jackowska, Jerzy 

Płuciennik, Grzegorz Przytuła i Robert Kowalewski. Następnie poprosił 

wiceprzewodnicząca Rady Elżbietę Prasek o odczytanie tekstu uchwały. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za”   podjęła uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej  

 

Uchwała w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej  

stanowi załącznik nr 5  do protokołu 

 

d) ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej 
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Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że radni otrzymali projekt 

uchwały ze składami komisji ustalonymi zgodnie z deklaracjami radnych  

Dyskusji na powyższy temat nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21  głosach za podjęła uchwałę w sprawie 

ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej 

 

Uchwała w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej  

stanowi załącznik  nr 6 do protokołu 

 

e) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Iławy 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański : „Przechodzimy do kolejnego 

punktu, tym punktem jest ustalenie wynagrodzenie Burmistrza Miasta Iławy. Otrzymaliście 

Państwo projekt uchwały z tym, że tam nie była sprecyzowana kwota. Pozwólcie Państwo, że 

zanim przytoczę treść uchwały, chciałbym podać informację, która może być tu przydatna. 

Maksymalna wysokość wynagrodzenia burmistrza, wójta zależna jest od kwoty bazowej 

ustalonej w ustawie budżetowej na dany rok i nie może przekroczyć jej siedmiokrotności.              

W 2014 roku ta kwota bazowa wynosi 1766zł 46gr i w związku z tym propozycja 

wynagrodzenia Burmistrza Iławy jest następująca; siedmiokrotność tej stawki bazowej, czyli 

tyle ile burmistrz może otrzymać, będzie to wynosiło w kolejnym roku 12 365 brutto, na to 

będzie się składać wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 6000, dodatek funkcyjny w kwocie 

2100 zł, oraz dodatek specjalny w kwocie 3 065zł oraz dodatek za wieloletnią prace                      

w wysokości 20% -1200zł. Łącznie 12 365zł brutto.  

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Proszę bardzo pan radny 

Kabat.” 

Radny Ryszard Kabat: „Szkoda, że wyszedł Pan Burmistrz , bo po pierwsze chciałbym 

zapytać Pana Burmistrza, czy on w ogóle zgadza się na taka podwyżkę? Bo jak myślę, to jest 

propozycja nie wiem - Pana Przewodniczącego? Czyja to jest autorska propozycja? Bo jeżeli 

tak, to bardzo bym prosił, żeby Pan Przewodniczący wyjaśnił dlaczego wnosimy na początku 

urzędowania nowego Pana Burmistrza o prawie maksymalną kwotę wynagrodzenia. 

Ustawodawca rzeczywiście pozwolił w tych widełkach pracować, ale to wynagrodzenie 

zgodnie z rozporządzeniem jest ustalone dla burmistrzów, wójtów i uzależnione jest od liczby 

mieszkańców i tu przedział jest od 15 tys. do 100 tys. mieszkańców i ten max to jest właśnie 
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100 tys. mieszkańców. Ja Panu Burmistrzowi chciałbym zadać pytanie, bo szkoda, że nie było 

go na debacie, bo chciałem zapytać za jakie pieniądze każdy z kandydatów burmistrzów 

będzie chciał pracować. Bo moim zdaniem nie jest uczciwie w stosunku do wyborców 

rozpoczynać swoją prace i od razu wnosić o podwyższenie pensji. Dotychczasowy burmistrz 

pracował za 11 000 złotych brutto. Nowy burmistrz jeszcze w ogóle się nie wykazał pracą,     

a my już wnosimy o podwyższenie pensji. Nie jest to dobrym zwyczajem, jeżeli na początku 

chcemy podwyższyć pensję burmistrzowi, jeżeli burmistrz jeszcze niczym się nie wykazał. 

Proszę mi wierzyć, że kto by nie był na stołku burmistrza czy nie piastowałby tej posady, ja   

w każdym przypadku byłbym przeciw dlatego, że uważam, że możemy wrócić do 

wynagrodzenia, ale po jakimś okresie, kiedy będziemy mogli ocenić pracę, chyba że to jest 

kolejna kadencja burmistrza np. druga z kolei i wtedy, już po jakiejś tam ocenie pracy, 

możemy podjąć dyskusję na temat nowego wynagrodzenia burmistrza. W związku z tym- nie 

ma burmistrza- ale ja składam wniosek kolejny, żeby utrzymać pensję burmistrza                          

w dotychczasowej wysokości, tak jak miał dotychczasowy burmistrz. Dziękuję bardzo” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański  „Dziękuję. Tak należy się panu 

radnemu jedno wyjaśnienie. Po pierwsze, nie ma podwyżki płacy Burmistrza, dlatego, że Pan 

Burmistrz Żyliński nie otrzymywał dotychczas żadnej stawki, to jest nowo ustalona stawka, 

jest nowy Burmistrz i otrzymuje wynagrodzenie takie jakie rada mu wyznaczy. W związku       

z tym, nie mówimy tutaj o żadnej podwyżce dlatego, że nie możemy porównywać. Jest nowy 

Burmistrz, nowe rozdanie i będziemy go opłacać tak jak to ustalimy. To jest pierwsza sprawa, 

a druga rzecz odnośnie widełek. Burmistrz Żyliński nie jest Burmistrzem od kilku dni, tylko 

był w tym mieście Burmistrzem przez trzy kadencje. Pracował dla tego miasta, nie jest 

stażystą, nie jest osobą, która świeżo przychodzi do pracy i dopiero się tej pracy uczyć będzie. 

To jest człowiek z doświadczeniem, z doświadczeniem samorządowym, z doświadczeniem 

poselskim jak Państwo wszyscy również wiecie i uważam, że powinien być godziwie 

wynagrodzony. Takie jest moje zdanie, a Państwo oczywiście możecie to zdanie wyrazić        

w głosowaniu za lub przeciw. Mamy oczywiście wniosek drugi Pana Radnego Ryszarda 

Kabata” 

Radny Ryszard Kabat „Panie Przewodniczący, naprawdę jest nieporozumienie. Pan 

nam udowadnia, że to nie jest podwyżka pensji burmistrza? Bo przecież, gdyby w uchwale 

rady miejskiej poprzedniej, że nie było nazwiska, że ustala się wynagrodzenie Burmistrzowi 

takiemu i takiemu, to byśmy w ogóle na ten temat mogli nie rozmawiać. Tutaj kolejna rzecz, ja 

proponuję, jeśli będzie nowa uchwała o wynagrodzeniu burmistrza to proponowałbym nie 

wstawiać tam nazwiska. Mamy tylko jednego Burmistrza i wówczas na początku żadnej 
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kadencji nie będziemy musieli w ogóle na ten temat  dyskutować, dopóki nie dojdziemy do 

wniosku, że trzeba zmieniać wynagrodzenie burmistrza. Gdyby tak było od początku, to byśmy 

dzisiaj na ten temat w ogóle nie rozmawiali i wtedy rzeczywiście, nie mógł by Pan powiedzieć, 

że to jest podwyżka pensji burmistrza, bo to jest podwyżka i proszę nie udawać, że tak nie 

jest.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański  „Czy ktoś z państwa radnych 

chciałby zabrać glos? Proszę bardzo” 

Radny Roman Brzozowski  „Otóż będę się upierał, że to nie jest podwyżka, jest to 

podwyżka w stosunku do ustępującego Burmistrza, bo tak to się nazywa, bo nie można nikomu 

nic podwyższyć jak jeszcze nic niema. Więc  najpierw musimy ustalić kwotę jaką rada tu 

uchwali, a wtedy będziemy mogli dopiero mówić o zniżkach i podwyżkach, ja też chciałem 

poprzeć to stanowisko przewodniczącego dlatego, że uważam, iż ktoś, kto został wybrany na 

burmistrza Iławy, kto tą funkcję pełni już kilkakrotnie, nie jest młodym chłopcem, lecz 

człowiekiem w poważnym wieku, powinien być przez nas poważnie traktowany. Jestem 

zwolennikiem tego, żeby dawać stawki maksymalne a jeżeli nie będzie wywiązywał się ze 

swoich obowiązków należycie, to wtedy te stawki zmniejszać.” 

Radny Ryszard Kabat: „Pan Burmistrz rzeczywiście nie jest nowym burmistrzem, ale 

nie zapominajmy, że Pan Burmistrz 12 lat nie był burmistrzem. Wtedy była całkiem inna 

rzeczywistość, ja nawet współpracowałem wtedy z Panem Burmistrzem, jeżeli Pan Burmistrz 

naprawdę będzie zasługiwał na wyższe wynagrodzenie, to sam będę za.  Póki co, Pan 

Burmistrz jeszcze się niczym nie wykazał tylko nam przez cały czas mnóstwo obiecywał,         

a z realizacją obietnic jest bardzo różnie, bo już mamy stanowisko drugiego wiceburmistrza, 

a nie miało tego być. Także różne były obietnice i różna może być ewentualna ich realizacja. 

W związku z tym, to jest podwyżka i ja wznoszę naprawdę o utrzymanie dlatego nie wiem, czy 

pan Burmistrz Ptasznik był gorszy? On miał dwie kadencje pod rząd. Pan Burmistrz był 

posłem. Niestety, nie da się przenieść uposażenia poselskiego na fotel burmistrza, a to pan 

burmistrz robi świadomie. Startował na stanowisko Burmistrza Miasta Iławy, a jeżeli chodzi o 

maksymalne wynagrodzenie to ja jeszcze raz przypominam, tam są widełki. Liczba 

mieszkańców od 15 do 100 tys. w związku z tym jak się rządzi miastem 100-tysiecznym a jak 

33-tysiecznym? Dziękuję bardzo” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański  „Ja mam pytanie do pana 

radnego Kabata, czy w tych widełkach jest jednoznacznie określone, że te widełki muszą być 

stosowane do ilości mieszkańców, czy jest to po prostu tylko dopuszczalne? To jaka jest górna 
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granica w sytuacji, gdy miasto liczy tylko 35tys. mieszkańców? (odpowiedź poza mikrofonem 

niezrozumiała) No właśnie no to myślę, że w tym momencie nie ma.” 

Radna Janina Okołowska „Nie ma, jeżeli mogę powiedzieć, nie ma przecież napisanego 

wprost, że przy mieszkańcach 100  tys. ktoś ma dostać wtedy 12 tys. No więc właśnie to są 

tylko widełki, są gminy, które maja 15 tys. i maja burmistrzowie 12 tys. wynagrodzenia- to jak 

wtedy to zrozumieć? (wypowiedzi niezrozumiałe wielu osób poza mikrofonem) 

Ale nie mówię, że są. Jeżeli są, mają od 15 do 100 tys. mieszkańców i mają po 12 czy 11, 

to też jest zgodne? Więc nie możemy tym argumentować. Na pewno nie może być ta 

argumentacja wzięta pod uwagę. Są widełki, więc środek jest do wypełnienia, czyli rada może 

ustalić.” 

(wypowiedzi niezrozumiałe poza mikrofonem) 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański „Czy jeszcze ktoś z państwa 

radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Proszę bardzo, pan radny Bojko” 

Radny Edward Bojko: „Ja proponuję żebyśmy pominęli akademickie rozważanie, czy to 

jest podwyżka czy nie podwyżka. Mieszkańcy Iławy nie są naiwni, jeżeli było tyle, a jest tyle to 

jakbyśmy tego nie nazywali to jest jednoznaczne, natomiast mnie trochę dziwi ten pośpiech, 

bo jeszcze nic nie wiemy o zamierzeniach naszego nowego szefa miasta do, tego jeszcze nic 

nie wiemy o posunięciach  kadrowych, a my chcemy wiedzieć czy na przykład na 

stanowiskach etatów w urzędzie będzie oszczędność w budżecie, czy nie będzie. Jak będzie 

burmistrz  zachowywał się do szefów jednostek podległych. Myślę, że pośpiech w dzisiejszym 

ustalaniu wynagrodzenia burmistrza jest zbyt szybki, dziękuje bardzo.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański  : „Przypominam panu radnemu, 

że my musimy ustalić wynagrodzenie burmistrza. Proszę bardzo, pan Radny Harmaciński” 

Radny Włodzimierz Harmaciński: „Teraz rozpoczynam czwartą kadencję bycia radnym 

i ani razu nie zdążyło się, ażeby proponowane wynagrodzenie nowo wstępującego na 

stanowisko, było wyższe od poprzednika burmistrza. Także nie wiem czy pan burmistrz  

akurat wyraził zgodę na taką propozycję, ale dobrym obyczajem byłoby, ażeby                                  

to wynagrodzenie nie było wyższe niż miał poprzednik. Tak jak kolega powiedział, że zawsze 

możemy podwyższyć natomiast urągającym byłoby komuś zmniejszyć wynagrodzenie, to 

byłoby wykazanie naprawdę wyjątkowego braku zaufania. Także też uważam, że 

wynagrodzenie powinno być na poziomie, który miał poprzednik. Pamiętacie państwo Ci, 

którzy byli radnymi, burmistrz Ptasznik ani w jednej kadencji, ani w drugiej sam nie 

proponował, a w pierwszej kadencji nawet zajął stanowisko, że nie chce wyższego 
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wynagrodzenia niż miał poprzednik i tak też się stało. A jaka burza była, po podwyżce w 

drugiej kadencji, także też proponuję, ażeby wynagrodzenie zostało na tym samym poziomie”  

Radny Jerzy Płuciennik „Ja powiem tylko pod względem takim, ja jestem prywaciarzem, 

4 lata temu moi pracownicy zarabiali 20% mniej do wypłaty. To mi się wydaje, że przez te     

4 lata teraz zarabiają 20% więcej, to są śmieszne pieniądze. Dla mnie są śmieszne. Bo jak ma 

ktoś rządzić, włodarzem być i porządnie rządzić to mi się wydaje, że trzeba go wynagrodzić 

porządnie. (wypowiedzi niezrozumiałe poza mikrofonem). Powiem Panu szczerze, jestem 

niezadowolony, dwie kadencje kiedy PO rządziło, dla mnie to były zbędne pieniądze 

wyrzucone w błoto, a waszej kadencji no, wy powtarzacie się, ja jestem pierwszy raz. Ja 

jestem pierwszy raz i ja jestem z tych ludzi, że albo docenić tego człowieka od razu na dzień 

dobry a jak będzie mu kiepsko szło w każdej chwili można do parteru go i koniec pracy. 

(wypowiedzi niezrozumiałe poza mikrofonem).No dlatego mówiłem normalna” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański „Bardzo bym prosił o nie 

prowadzenie dyskusji, przy głosie jest Pan Radny Płuciennik, dziękuję bardzo. Proszę o 

wyłączenie mikrofonu. Czy ktoś z Państwa radnych jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Proszę bardzo, Pan Radny Brzozowski” 

Radny Roman Brzozowski „Mnie bardzo zależy na tym, ponieważ widzę pewną politykę 

robiono, gdyż wmawia się wszystkim, żeby wszyscy jak gdyby ujrzeli tą wielką podwyżkę dla 

Pana Burmistrza. Chcę zaznaczyć właśnie dla mediów, że nie jest to żadna podwyżka. Jest to 

ustalenie płacy burmistrza na tę kadencję. Chcę powiedzieć, że Pan Burmistrz Ptasznik, jego 

płaca ostatnio była podwyższana w 2011r. czy 10, ale chce powiedzieć dlaczego, otóż od 2010 

stawka bazowa to była nie 1700zł tylko 1800 z groszami. Była więc większa, można było tą 

siedmiokrotnością jak gdyby troszkę manipulować. Chcę powiedzieć, że nie jest to podwyżka, 

proszę tego tak nie wmawiać, że jest to podwyżka, jest to ustalenie płacy Burmistrza Miasta 

Iławy na tę kadencję. Dziękuję bardzo.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański „Dziękuję bardzo, proszę o 

wyłączenie mikrofonu. Radna Ewa Jackowska, proszę bardzo” 

Radna Ewa Jackowska „Pani skarbnik, z racji wykonywanego zawodu chciałabym się 

dopytać czy te 11 tys. brutto, o którym my rozmawiamy jest to tylko 11 tys. Brutto  

miesięcznie, czy są jeszcze do tego jakieś dodatki, ryczałty za telefony, za kilometry? Chcę 

dowiedzieć się konkretnie, czy to się składa na 11 tys. I co jest jeszcze poza tym? Czy było coś 

poza tym?” 

Skarbnik Ewa Moszczyńska „11 tys. to jest wynagrodzenie brutto, które otrzymywał 

burmistrz Ptasznik. To było stałą kwota. Do tego dodatkowo Burmistrz Ptasznik korzystał       
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z kilometrówki przyznanej również do prywatnego samochodu jak również miał limit do 

wykorzystania przy rozmowach telefonicznych. To były dodatkowe środki, które otrzymywał 

Pan Burmistrz”  

Radna Ewa Jackowska „Czy możemy posiłkować się kwotami?” 

Skarbnik Ewa Moszczyńska „Dzisiaj Państwu nie powiem, nie jestem na ta chwilę 

przygotowana, jakie to były kwoty” 

Radny Tadeusz Lotz: „Kto ustala wysokość dodatków Na czyj wniosek? Chodzi o to czy 

Pan Burmistrz Adam Żyliński będzie otrzymywał te dodatki, które otrzymywał Pan Ptasznik?” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański: „Wynagrodzenie i wszelkie inne 

składniki wynagrodzenia dla burmistrza ustala rada. A inne dodatki jak kilometrówka czy 

telefon to nie są składniki wynagrodzenia.” 

Radny Włodzimierz Harmaciński: „Tutaj pan Brzozowski powiedział, że w Kisielicach 

miał 12 100 nie wiem skąd pan tę informację wziął. Miał, o ile dobrze pamiętam, 7 800, a 

obecny burmistrz zmniejszył tę kwotę o 2 tysiące” 

Radny Roman Brzozowski: „Widzę, że Pan jak Panu potrzeba to operuje kwotami 

brutto, a jak panu potrzeba to netto i tak możemy się przepychać, niech pan też mówi kiedy 

netto, kiedy brutto” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański: „No dobrze, proszę Państwa 

były głosy za, były głosy przeciw, był wniosek o kwotę 11 tys. Myślę, że powinniśmy chyba 

przegłosować, który to jest dalej idący, ale może po kolei, ponieważ pierwszy idący  wniosek  

była propozycja 12 365 zł brutto, czyli siedmiokrotność kwoty bazowej,  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o ustalenie wynagrodzenia burmistrza w kwocie 

siedmiokrotności kwoty bazowej czyli w sumie 12 365zł z  ostał przyjęty pozytywnie przy 14 

głosach za, 2 przeciwnych i 5 wstrzymujących  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Prasek odczytała projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Iławy 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 17 głosach za 2 przeciwnych i 

2 wstrzymujących  podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Miasta Iławy  

 

Uchwała w sprawie  

ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Iławy stanowi  załącznik nr 7   do protokołu 
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f) wyznaczenia przedstawicieli  reprezentujących miasto Iława w Zgromadzeniu 

Związku Gmin „Jeziorak” 

Burmistrza Miasta Adam Żyliński przedstawił projekt uchwały, powiedział                     

że będzie to inspektor Wydziału Promocji Edyta Peres. Dodał, że przesuniecie tej osoby  

z Ośrodka Psychoedukacji ma nie ma charakteru rozstrzygającego. Stało się to konieczne 

aby natychmiast ktoś tam zaczął pracować i chronić ten wydział, więc być może uchwała 

w której typuje się panią Peres, też będzie miała taki charakter, bo być może inaczej się 

to potoczy w sensie kompetencyjnym i utrwaleniem pracownika w tym wydziale. 

 

Rada Miejska w obecności  radnych – przy 17 głosach za podjęła uchwałę w 

sprawie  rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Miasta Iławy  

 

Uchwała w sprawie  

rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Miasta Iławy  

stanowi  załącznik nr 8  do protokołu 

 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej  Iława do 

stowarzyszenia pod nazwą „Warmińsko-Mazurska Regionalna Organizacja 

Turystyczna” 

Burmistrza Miasta Adam Żyliński przedstawił projekt uchwały ponadto zawiera 

ona uzasadnienie  

Dyskusji na powyższy temat nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za podjęła uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej  Iława do stowarzyszenia 

pod nazwą „Warmińsko-Mazurska Regionalna Organizacja Turystyczna” 

 

Uchwała zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej  Iława do 

stowarzyszenia pod nazwą „Warmińsko-Mazurska Regionalna Organizacja Turystyczna”  

stanowi  załącznik nr   9    do protokołu 
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h) wyznaczenia przedstawicieli w Stowarzyszeniu Gmin Euroregionu „Bałtyk” 

Burmistrza Miasta Adam Żyliński przedstawił projekt uchwały ponadto zawiera 

ona uzasadnienie  

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za podjęła uchwałę w 

sprawie wyznaczenia przedstawicieli w Stowarzyszeniu Gmin Euroregionu „Bałtyk” 

Uchwała w sprawie  

wyznaczenia przedstawicieli w Stowarzyszeniu Gmin Euroregionu „Bałtyk” 

stanowi  załącznik nr 10  do protokołu 

 

i) zmiany Uchwały Nr XLVIII/491/14 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 26 marca 2014 r. 

w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na pokrycie w 2014 roku kosztów 

dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, 

uczęszczających do niepublicznych przedszkoli działających na terenie Gminy Iława 

 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Obsług Szkół i Przedszkoli  Renata Kamińska 

przedstawił projekt uchwały ponadto zawiera ona uzasadnienie  

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za podjęła uchwałę w 

sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

 

Uchwała w sprawie  

utworzenia odrębnych obwodów głosowania stanowi  załącznik nr  11  do protokołu 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński prosił, aby uzbroić się w cierpliwość jeżeli chodzi o 

kwestię ekranów dźwiękochłonnych przy ulicy Nowomiejskiej, gdyż sprawa jest delikatna. 

Pracownicy kolei zastanawiają się jak rozwiązać problem z zamówionymi już materiałami, 

które w dniach 5-6 grudnia czekały w tirach na montaż. Powiedział, że obawia się sytuacji nie 

do odwrócenia. Uspokoił jednak, że temat jest zawieszony i zostały wystosowane dwa pisma i 

czeka na odpowiedź dyrektora projektu.  
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Następnie powiedział, że kolejną rzeczą, która zwróciła  jego uwagę jest reorganizacja 

urzędu. Dodał, że chce mieć ratusz „o charakterze autorskim”, zachęca radnych aby wczytali 

się w ustrój samorządu terytorialnego i zobaczyli gdzie jest przestrzeń do działania. Uważa, 

że fakt, że jest burmistrzem daje mu możliwość do zbudowania swojego zespołu ludzkiego, 

za czym ciągnie się zmiana decyzji odnośnie drugiego wiceburmistrza, którego miało nie być. 

Chce, aby ratusz był bardziej przyjazny i otwarty na zewnątrz. Dodał, że zrezygnował 

również z funkcji sekretarza na rzecz drugiego wiceburmistrza, który następnego dnia 

zostanie powołany i będzie nim Pani Ewa Junkier. 

Wyjaśnił następnie, że nie chce komentować dyskusji na temat jego płac. Zaznaczył, że 

jego rola jest bardzo odpowiedzialna, gdyż podpisuje wszystkie decyzje administracyjne                 

i ponosi za nie odpowiedzialność. Uznał ten moment za przykry, gdy raz na kilka lat odbywa 

się taka dyskusja, która powoduje tylko sytuacje dyskomfortowe.  

Dodał również, że kto zna jego osobowość i usposobienie wie, że nie będzie nadrabiał 

swoich płac konferencjami, wyjazdami i podróżami po całym świecie. Powiedział, że jest 

człowiekiem operacyjnym, roboczym i lubiącym konkretne działania. Powiedział również, że 

nie widzi potrzeby posiadania kilometrówki w prywatnym samochodzie, ponieważ w urzędzie 

jest kierowca i służbowy samochód.  

Radny Ryszard Kabat zgłosił się do zabrania głosu w sprawie stanowiska 

wiceburmistrza. Radny odwołał się do słów Burmistrza w kampanii, o tym że dwójka 

wiceburmistrzów to przesada i zapytał o powód zmiany decyzji. Powiedział o obawach 

związanych  z niedotrzymywaniem obietnic. Życzył Burmistrzowi, aby wszystkie obietnice, 

które złożył w kampanii wyborczej zostały zrealizowane. Powiedział, że tak jak Burmistrz 

posiada doświadczenie i obaj wiedzą, że jeden wiceburmistrz podoła obowiązkom. Zarzucił, 

że Burmistrz już teraz nie dotrzymuje obietnic. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że już w sposób klarowny opisał sytuację 

i nie ma sensu, aby się powtarzał. Odpowiedział, że pani sekretarz ma w zakresie 

obowiązków także kierownictwo nad wydziałem organizacyjno-obywatelskim i jeżeli 

dotychczasowa sekretarz wyrazi zainteresowanie to zostanie na stanowisku kierownika, co 

przyjmie z życzliwością, ponieważ wysoko ocenia kwalifikacje tej osoby. 

Radny Roman Brzozowski  powiedział, że uważa, iż Burmistrz ma prawo do 

autonomicznego ustalania urzędu, aby funkcjonował sprawnie, jednakże prosił jako 

przewodniczący komisji finansów, aby sprawdził czy mieszkańcy miasta nie płacą zbyt wiele 

za obsługę urzędu. 
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Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że uważa, iż to wszystko zależy od 

skuteczności czy efektywności. Podkreślił, że szukając szansy na przepływ wewnętrzny, czyli 

otwarcie na mieszkańców, staranie się być bardziej aktywnymi na zewnątrz oraz co 

najważniejsze realizowanie programu wyborczego m.in. poprzez rozbudowanie urzędu          

o wydział rozwoju miasta, promocji i być może informacji turystycznej. Powiedział, że „serce 

naszego ratusza musi wyjść na zewnątrz poprzez utworzenie wydziału gdzie będzie burzą 

mózgów młodych ludzi”. W związku z tym bardziej mu leży na sercu rozbudowa wydziału 

niż np. wewnętrzne dyrektorowanie ratusza. 

Wyjaśnił, że nie ma na celu okopywać się w ratuszu i ograniczać dostępu radnym. 

Wszystko zależy od ich życzliwej współpracy i zrozumienia się nawzajem. Zwrócił się                   

do radnego Ryszarda Kabata, że jest dla niego dyskomfortem, że kilku radnych pracuje                

w starostwie i pełnią funkcję wieloletnich pracowników samorządowych. Pisał na ten temat 

także w swoich felietonach, że taka sytuacja jest problemem, gdyż zawsze kryje się za tym 

podtekst. Przykładem tego jest dyskusja na temat jego płac. Dodał, że tylko przez uprzejmość 

nikt nie zapytał  jak  wygląda to w powiecie i jest pewien, że takie dyskusję, będą się często 

zdarzały. 

Radny Ryszard Kabat zapytał burmistrza, czy przypomina sobie, dlaczego i za czyją 

prośbą ten przystąpił do Platformy Obywatelskiej. Mówił, że do tej pory, kiedy ze sobą 

współpracowali,   nie przeszkadzało burmistrzowi miejsce jego pracy. Powiedział, że pracuje 

już w Starostwie a wcześniej w Urzędzie Rejonowym,  już od 25 lat. Dziwi się, dlaczego teraz 

Burmistrz zmienił zdanie i odbiera mu kompetencje oraz możliwości bycia radnym. Zapytał, 

czy to dlatego, że jest w opozycji. Zwrócił uwagę,  że burmistrz powinien patrzeć na jego 

doświadczenie i kompetencję, a nie na to, że pracuje w starostwie, gdzie jest geodetą 

powiatowym i zajmuje się tam swoją branżową dziedziną. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  przerwał dyskusję, przypominając, że są w 

temacie sprawozdania z działalności międzysesyjnej Burmistrza Iławy 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński    powiedział, że nie ma już nic do powiedzenia. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  poinformował o przejściu do kolejnego 

punktu sesji czyli interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad .7. Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Stanisław  Milewski poruszył kwestię, o którą prosili go wyborcy, dotyczącą 

podłączenia do ogrzewania miejskiego kilkudziesięciu domków jednorodzinnych z Lipowego 
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Dworu. W okresie grzewczym na tym osiedlu powietrze wypełnione jest dymem 

kominowym, co nie jest dobre dla środowiska. Wniósł, aby włączyć to do budżetu miasta. 

Radna Elżbieta Lewandowska także poruszyła temat podłączenia domków 

jednorodzinnych z osiedla Gajerek do ogrzewania miejskiego. Powiedziała, że zebrała 

podpisy mieszkańców, była w zakładzie energetyki cieplnej oraz zaniosła pismo do Urzędu 

Miasta. Zapytała,  czy udałoby się sfinansować to przedsięwzięcie. 

Radna Anna Zakrzewska „Cieszę się, że Pani Burmistrz Mariola Zdrojewska wróciła 

i jest Pani odpowiedzialna za inwestycję na terenie miasta. 

Wracam do tematu pt. „Budynek Kopernika 4C i Multimedia”. 29 października 

2012roku w odpowiedzi na moje zapytanie napisała Pani, że budynek usługowy zlokalizowany 

na działce 185/48 obręb 10, który zgodnie z planem miejscowym zlokalizowany jest na terenie 

przeznaczonym pod zieleń rzeczywiści powstał niezgodnie z zapisami planu na terenie zieleni. 

Niezgodność z zapisami planu dotyczy również budynku mieszkalnego Kopernika 4C. 

Zainspirowana sposobem rozwiązywania podobnych problemów przez inne gminy i 

wypowiedziami osób kompetentnych w tych tematach zwracam Siudo Pani Burmistrz z prośbą 

o zajęcie się tą sprawą i wystąpienie o stwierdzenie nieważności wydanej decyzji przez 

Starostę Iławskiego. Inspektor Nadzoru Budowlanego ma obowiązek unieważnienia decyzji 

wówczas zgodnie z prawem budowlanym można wystąpić o zalegalizowanie samowoli 

budowlanej. Legalizacja samowoli budowlanej wiąże się z opłatą legalizacyjną. W trosce o 

finanse miasta nie wolno z tej opłaty zrezygnować. 

Spółdzielnia zrobiła duży biznes stawiając na byle jakiej działce potężny blok i pawilon, 

a miasto straciło, bo inaczej sprzedaje się teren na budownictwo jednorodzinne i zieleń, a 

inaczej na to co zostało wybudowane. Sam twórca plany powiedział, że nie wie kto mógł takie 

pozwolenie wydać. 

Miasto zmieniając plan miejscowego zagospodarowania poniosło też znaczne koszty. 

Wznoszę o przyspieszenie działań w tej sprawie. Nie stać nas (przy tak delikatnie 

mówiąc skromnym budżecie) na prezenty dla spółdzielni i starostwa. 

Uważam, że pieniądze uzyskane z opłaty legalizacyjnej mogłyby być wykorzystane na 

tym terenie na poprawę infrastruktury. Proszę o pisemną odpowiedź. 

W tym samym terenie – była Pani przewodniczącą odbioru drogi Sobieskiego – Kopernika 

– Wyszyńskiego, która powstała niezgodnie z prawem (odległość od torów) i z projektem. 

Projektantem drogi jest właściciel lokali w budynku Kopernika 4C. Ktoś złamał prawo. Albo 

projektant, albo starostwo. Jakie podejmie Pani kroki, skoro jak wynika z dokumentacji droga 

ta z wylotem na Wyszyńskiego nie mogła powstać. Co będzie z parkingiem przy torach. Jeździ 
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już Pendilino, a odległość parkingu od osi torów nie spełnia wymogów. Kto odpowie, jeśli na 

tych parkingach coś się wydarzy? Proszę o informację czy podjęła już Pani jakieś kroki w 

celu unieważnienia decyzji pozwalającej na budowę tej drogi. 

Ulica Sobieskiego; miasto oddało teren pod dzierżawę. Pozwolono na wybudowanie 

parkingu. Pozwolono na wybudowanie parkingu pod czyje jest on potrzeby? Proszę                       

o informację: jaja jest umowa dzierżawy, z kim zawarta, na jaką kwotę i na jaki czas? 

Obok jest plac zabaw dla dzieci, który rozbudowało IPB pod potrzeby bloku. Czy                    

w związku z tym płacą dzierżawę i jak zawarta jest umowa? 

Jeżeli nie zmieścili się z placem zabaw na swoim terenie nie powinni płacić, bo 

Obowiązkiem inwestora jest zapewnienie miejsc parkingowych i placu zabaw dla dzieci.” 

Radny Janusz  Zaborowski poruszył kwestię ulicy Jasielskiej. Zapytał czy na przyszły 

rok w planach jest modernizacja tej ulicy. 

Radna Ewa Jackowska skierowała pytanie do pani skarbnik, czy istnieje możliwość 

przygotowania dla niej zestawienia przychodów i dodatków byłego Burmistrza z 2014r, aby 

mogła porównać je z przychodami obecnego Burmistrza w 2015r. ponieważ, chce rozwiać 

wątpliwości swoich wyborców. 

Przewodniczący  Wojciech Szymański poruszył kwestię przejazdu kolejowego przy 

ulicy Kardynała Wyszyńskiego, gdyż w Iławie słyszy się, że mimo ukończonych prac 

roboczych przy przejściu podziemnym przejazd nie zostanie uruchomiony. Zapytał, 

Burmistrza czy zostanie tylko uruchomione przejście podziemne dla pieszych, a przejazd 

nadal nie zostanie otwarty dla kierowców. 

Radny Grzegorz Przytuła poruszył kwestię małego dworca PKP, gdyż oba wejścia są 

zagrodzone i ludzie muszą pokonywać kilkaset metrów, podczas gdy mogliby przejść 

najkrótszą drogą, którą można zrobić. Zapytał, czy możliwa jest pomoc w tej sprawie. 

Radna Ewa Jackowska zapytała, kto jest odpowiedzialny za utrzymywanie porządku na 

ścieżkach rowerowych i starówce, gdyż panuje tam nieporządek i prosiła, aby firma, która 

wygrała przetarg wywiązywała się z obowiązku. 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Burmistrza Miasta Adam Żyliński odpowiadając radnemu Milewskiemu powiedział, że 

problem jest znany i odpowiadając w sposób uproszczony można powiedzieć, że to nie jest 

właściwość miasta, ale tak nie myśli. Dodał, że będzie dążył do powstania stowarzyszenia 

zrzeszającego obywateli wszystkich domków jednorodzinnych, aby wykreować problem po 

obywatelsku. W międzyczasie zostanie podjęta dyskusja z Energetyką Cieplna a reszta 
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decyzji będzie należała do rady jak daleko samorząd może posunąć się w pomocy tym 

osiedlom. Dodał, że nie wszyscy mieszkańcy są zainteresowani przyłączeniem do sieci 

chociażby przez wzgląd na możliwości finansowe, ale jest to wyzwanie dla całego miasta ze 

względów turystycznych jak i zdrowego, świeżego powietrza.  

Odpowiadając radnej Annie Zakrzewskiej powiedział, że temat jest niezwykle 

skomplikowany, poprosił o cierpliwość, bo są to pozostałości z lat poprzednich, a chce się 

tym problemem zająć z kompetentną osobą - Mariolą Zdrojewską. Dodał, że są to 

skomplikowane sprawy i mogą nieść za sobą konsekwencje. Jednocześnie obiecał, że 

odbędzie się dyskusja w tym temacie, w gronie ludzi, którzy tym problemem się zajmują. 

(dyskusja poza mikrofonem) 

Odpowiadając na interpelacje  radego Zaborwskiego w temacie  modernizacji ulicy 

Jasielskiej powiedział, że z uwagi na to że wybory odbywają się jesienią pierwszy rok 

działalności jest rokiem „darowanym” przez poprzedników z gotowym budżetem. Dodał, że 

będzie apelował o bezkrytyczne przyjęcie przedłożonego budżetu jedynie z drobnymi 

poprawkami, aby od stycznia spokojnie nad nim dyskutować i wtedy proponuje wrócić do 

tematu ulicy Jasielskiej. Poinformował, że w ITBS zostanie dokonana zmiana personalna, 

która niesie za sobą zmiany w sensie postawy i oczekiwań ponieważ jest to instytucja 

strategiczna – może być tylko i wyłącznie zarządzającą i obsługującą, ale również kreatywną  

i w tym pomyśle również mieści się ulica Jasielska.  

Zwrócił się następnie do radnej Ewy Jackowskiej. Powiedział, że ostatnia rzeczą jaką 

chciałby robić to grzebanie w przeszłości tego urzędu i pracy poprzednika i zaapelował, aby 

tego nie robić, bo jest to mało eleganckie. Dodał, że jest to jego pogląd i radna zrobi jak 

uważa, ale jest to kwestia pewnej kultury, również politycznej. 

Zgodził się z interpelacją dotyczącą bałaganu, dodając że jego zastrzeżenia budzi też 

energooszczędne żółte oświetlenie Iławy, które  sprawia że miasto wydaje się szare i smutne. 

Pozostaje to znów w gestii rady czy zdecydować się na lepsze oświetlenie Iławy, bo wiąże się 

to z konsekwencjami finansowymi. Dodał, że zorientuje się co sprawia że miasto sprawia 

wrażenie brudnego i zaniedbanego i można to jedynie usprawiedliwić warunkami 

pogodowymi i wiatrem, który rozwiewa śmieci i robi bałagan. 

Odnosząc się do zapytania Przewodniczącego Rady Wojciecha Szymańskiego powiedział 

że jeśli chodzi o  status przejazd to trudno odpowiedzieć na ile w tym spekulacji i plotki. 

Dodał, że odmówił zaproszenia na pierwszy uroczysty przejazd Pendolino 14 grudnia, bo 

trudno powiedzieć, co tak naprawdę dobrego modernizacja E-65 miastu przyniosła poza tym, 

że Pendolino się w Iławie zatrzymuje. Wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy brakuje mu czasu na 
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pracę koncepcyjną,  aby pójść do wydziału i zapoznać się dokładnie problemem, na co ma 

również wpływ konieczność zakończenia spraw związanych z  jego działalnością                             

w Warszawie. Dodał również , że dużo powinno się wydążyć, jeśli chodzi o budżet, koło 

małego dworca i stadionu, ponieważ są to tereny niezwykle atrakcyjne. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że chciałaby jednak otrzymać informację                         

o wynagrodzeniu poprzedniego burmistrza z wszystkimi kosztami takimi jak delegacje, 

telefony ponieważ chciałaby mieć porównanie i wiedzieć jak ma odpowiadać na pytania 

wyborców w tym temacie- czy te koszty wzrosły, zostały na tym samym poziomie czy 

zmalały. 

Radny  Jerzy Płuciennik zwrócił się do burmistrza z pytaniem dotyczącym zadłużenia 

miasta i poprosił o ustosunkowanie się. 

 Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że nie może udzielić radnemu 

głosu w tym temacie, bo jesteśmy w punkcie „odpowiedzi”  i w ten sposób zostałby złamany 

porządek. Zaproponował, aby burmistrz udzielił takiej odpowiedzi poza protokołem.  

Burmistrza Miasta Adam Żyliński zaproponował, aby dyskusję na temat budżetu  

przełożyć na 29 grudnia. Dodał, że wtedy będzie można zastanowić się nad skalą zadłużenia 

Iławy, które nie jest tak dramatyczne jak się wszyscy spodziewali.   

  

Ad. 9. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w terminie 

przewidzianym w statucie nie wpłynął żaden wniosek mieszkańca o zabranie głosu na 

sesji. 

 

Ad. 10. Komunikaty i oświadczenia 

Radny Edward Bojko poinformował, że 18 grudnia, o godzinie 12.00, odbędzie się 

posiedzenie Komisji w Sali 215. Powiedział też, że nie usłyszał odpowiedzi na pytanie zadane 

przez Radnego Romana Brzozowskiego odnośnie kosztów utrzymania urzędu. Zapytał, czy 

radny miał na myśli koszty związane z powołaniem drugiego wiceburmistrza i wyjaśnił, że 

Burmistrz uzasadnił już tę decyzję. 

Radnego Roman  Brzozowskiego wyjaśnił, że nie chodziło mu konkretnie o to, ale                  

o zmiany w strukturze urzędu i zakłady budżetowe. i to, jakie one generują koszty. Chodziło  

o całe struktury urzędu. 

Burmistrz Miasta Adam Zyliński  odpowiedział, że jeżeli sięgamy po nowe pożytki, 

tworzymy nową jakość, budujemy nowe jakości, to koszty związane z tym są opłacalne. Pod 
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warunkiem, że będzie miało to „ręce i nogi”. Skierował wypowiedź do Radnego Ryszarda 

Kabata informując, że nie odnosił się do jego osoby, a mówił pod kontem systemowym          

i więcej wracać do tego nie będzie. Poprosił również, aby ze swojej wypowiedzi wykreślił 

słowo „nagle”, ponieważ mówił o tym od kilku lat. 

Radny Roman Brzozowski zapraszał członków Komisji Gospodarczej w czwartek na 

godzinę 15.00 w Sali 215 w celu opracowania planu pracy i wyboru wiceprzewodniczącego. 

Dodał, że nie planował zapraszać pracowników merytorycznych. 

Radny Ryszard Kabat zwrócił uwagę na to, że powinno się zaprosić osoby , które 

pracowały przy budżecie. Przypomniał, że istnieje procedura uchwalania budżetu, którą 

trzeba przejść. 

Radny Roman  Brzozowski wyjaśnił, że najpierw chce opracować plan pracy komisji,            

a później spotykać się w sprawie budżetu. 

Radny Andrzej  Pankowski poinformował, że w piątek, 19 grudnia o godzinie 13.00 w 

Sali 215, będzie miało miejsce posiedzenie Komisji Problematyki Społecznej. Prosił,                     

aby przyjść z przemyśleniami, co do planu pracy. 

Radny Jerzy Sochacki gratulował osobom wybranym do Komisji Rewizyjnej i prosił               

o pozostanie tych osób po zakończeniu sesji. 

Radny Edward Bojko prosił Komisję Oświaty o pozostanie po sesji. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że zależy mu na zbiorowej współpracy 

oraz z każdym z radnych z osobna. Dziękował za pierwszą po latach sesję oraz życzył 

Wesołych Świąt. 

 

Ad. 11. Zamkniecie obrad III Sesji 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania porządku 

obrad  o godzinie 19
00

 zamknął sesję . 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

     Protokołowała:                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Danuta Drozdowska                                                Wojciech Szymański  
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